
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 03.12.2019  
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av Sp, Ap, KrF, MDG, SV, V og H fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
1. Fylkesutvalet ber om at dei nye miljøanboda vert gjennomført i tråd med stortingsvedtaka om 

krav til null- og lågutslepp for alle nye ferje – og hurtigbåtar. Fylkesutvalet ber om snarast 
mogleg innfasing av nullutsleppsteknologi frå 2022 og seinast 2024 i tråd med ambisjonane 
vedtekne av fylkestinget i Sogn og Fjordane. 
 

2. Rutepakke 2 og 3 vert gjennomført med utlysning så raskt som mogleg slik dei var planlagt av 
administrasjonen i Sogn- og Fjordane, men med moglegheit for justeringar i tråd med innspel 
som kom i høyringsprosessen (t.d. hybridifiseringgrad etc.) 
 

3. For rutepakke 1 ønskjer ein å gjennomføre ein alternativ anskaffingsprosess, til dømes ein 
utviklingskontrakt, der målet er muligheit til nullutsleppsteknologi frå oppstart av ny kontrakt 
frå mai 2022, og krav til det seinast innan 2 år inn i ny kontraktsperiode frå 1.mai 2024.  
 

4. Fylkesutvalet ber administrasjonen om å innrette anboda på ein slik måte at ein er i posisjon 
til å motta støtte frå ordningar Klimasats, NOx-fondet og Enova, og evt. med ein opsjon i tråd 
med punkt 12 i Sogn og Fjordane sitt vedtak om å synlegjere skilnad i kostnad på nullutslepp 
og konvensjonell teknologi. 
 

5. Fylkesutvalget legg til grunn at meirkostnadar som Vestland fylke vil få for å gå føre med 
gjennomføring av Stortingsvedtaka vil bli kompensert med auka midlar i inntektsramma til 
fylka.» 

 
Avrøysting 
 
Innstillinga fekk 4 røyster (Frp, FNB) og fall mot Heen sitt forslag som vart vedteke. 
 
Vedtak 
1. Fylkesutvalet ber om at dei nye miljøanboda vert gjennomført i tråd med stortingsvedtaka om krav til null- 

og lågutslepp for alle nye ferje – og hurtigbåtar. Fylkesutvalet ber om snarast mogleg innfasing av 
nullutsleppsteknologi frå 2022 og seinast 2024 i tråd med ambisjonane vedtekne av fylkestinget i Sogn 
og Fjordane. 
 

2. Rutepakke 2 og 3 vert gjennomført med utlysning så raskt som mogleg slik dei var planlagt av 
administrasjonen i Sogn- og Fjordane, men med moglegheit for justeringar i tråd med innspel som kom i 
høyringsprosessen (t.d. hybridifiseringgrad etc.) 
 

3. For rutepakke 1 ønskjer ein å gjennomføre ein alternativ anskaffingsprosess, til dømes ein 
utviklingskontrakt, der målet er muligheit til nullutsleppsteknologi frå oppstart av ny kontrakt frå mai 2022, 
og krav til det seinast innan 2 år inn i ny kontraktsperiode frå 1.mai 2024.  
 

4. Fylkesutvalet ber administrasjonen om å innrette anboda på ein slik måte at ein er i posisjon til å motta 
støtte frå ordningar Klimasats, NOx-fondet og Enova, og evt. med ein opsjon i tråd med punkt 12 i Sogn 
og Fjordane sitt vedtak om å synlegjere skilnad i kostnad på nullutslepp og konvensjonell teknologi. 
 

5. Fylkesutvalget legg til grunn at meirkostnadar som Vestland fylke vil få for å gå føre med gjennomføring 
av Stortingsvedtaka vil bli kompensert med auka midlar i inntektsramma til fylka. 

 


